
Országgyűlési képviselő

Iromány száma: K/14280.

Benyújtás dátuma: 2020-12-10 18:13

Parlex azonosító: 172GVXNH0001

Címzett: Kövér László, az Országgyűlés elnöke
Benyújtó: Dr. Vadai Ágnes (DK) 

Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Az új, a szőlészetről és borászatról szóló T/13955. 
számú törvényjavaslat a Fidesz közeli személyek nyerészkedését segíti?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A nepszava.hu portálon megjelent „NER-nedű lesz a tokaji  borból„ című cikk a szőlészetről és
borászatról szóló T/13955. számú törvényjavaslat anomáliájáról szól:

„Az utóbbi évek intézkedései sorra azt a gyanút erősítik, hogy a NER-lovagok szemet vetettek erre a
térségre.  Minden  eszközzel,  ha  kell,  törvénymódosításokkal  is  igyekeznek  elősegíteni,  hogy  a
kisbirtokosok tönkremenjenek, s néhány hatalom-közeli kézben koncentrálódjanak az itteni területek
– mondta lapunknak egy tolcsvai borász.

(…)

S most itt a bortörvényi változás, ami – ha a parlament megszavazza – gyakorlatilag kettévágja a
hatezer  hektáros  borvidéket,  s  zempléninek  minősíti  például  Olaszliszka,  Hercegkút,  Szegi,
Sárospatak, Bodrogkisfalud sőt, még Tokaj és Tolcsva egyes területeit is. Azt is szabályoznák, hogy
tokaji néven csak olyan bort lehet forgalomba hozni, ahol a hektáronkénti tőketerhelés nem haladja
meg a 2,5 kilogrammot.  Ez  főként  a  régóta itt  gazdálkodókat  érinti  hátrányosan,  akiknek  még
szülei,  nagyszülei  telepítették el  a szőlőt,  betartva az akkor  hagyományos 3,6 méteres sortávot:
nekik kevesebb tőkéjük van egy területen, mint az új telepítésűeknél, ahol 2,5 méteres a sortáv.

(…)

A KEHI-nek egyéb kötődését is megtaláltuk itt: a Grand Tokaj Zrt-ben felügyelőbizottsági elnök
Gaál Szabolcs Barna, a KEHI elnöke, aki tagja a Tokaj Borvidék Fejlesztési Tanácsnak is. Mádon
vannak  birtokai  Lázár  János  volt  miniszternek,  Demeter  Ervin  korábbi  titokminiszternek,  míg
Tállyát a Fidesz-közeli Századvég volt vezérigazgatója, a Magyar Államkincstár miniszteri biztosi



címével is megpántlikázott Márton Péter igyekszik felvirágoztatni. Informátoraink szerint a NER-
hez köthető gazdálkodók zöme hegyvidéki birtokkal rendelkezik. Abban érdekeltek tehát, hogy minél
kevesebb  legyen  a  tokaji  megjelölésű  terület,  s  magasabb  árfekvésben  lehessen  a  borokat
értékesíteni.”

Kérdezem Önt:

1.  Az  új,  a  szőlészetről  és  borászatról  szóló  T/13955.  számú  törvényjavaslat  a  Fidesz  közeli
személyek nyerészkedését segíti? 

2. Tudja cáfolni a cikkben szereplő állításokat? 

Budapest, 2020. december 10.
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